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EKİM-KASIM 2022

irleşmiş Milletler (BM) İklim
Değişikliği Çerçeve Sözleşmesi 27.
Taraflar Konferansı (COP27),
Mısır'ın Şarm El-Şeyh kentinde
planlanandan iki gün daha uzun
sürdü ve uzun tartışmalardan sonra
tamamlanabildi. Uluslararası Rotary

Başkanı Jennifer Jones da İklimZirvesi’nin
konuşmacıları arasındaydı. Zirvenin
katılımcıları arasında 32 rotaryen bulunuyordu
ve UR 2452 Bölge Dönem Guvernörü Emad
Abdel Wahap katılan rotaryenler onuruna bir
yemek düzenledi. COP27'ye katılan
rotaryenlerin arasında Maslak Rotary
Kulübümüzün üyesi Şafak Özsoy da
bulunuyordu.

Rotary gibi STK’lardan dünyanın

beklentisi büyük. Çünkü bir çok devlet dışı
kuruluş, küresel çabada çok uzun süre arka
planda kaldı. Bu artık mümkün değil.
Ellerindeki önemli teknik, mali ve entelektüel
kaynakları, küresel net sıfıra ulaşmak için
hükümetler ve sivil toplumla birlikte çalışmak
üzere kullanmaları gerekiyor.

Bu, kimsenin tek başına yürüyemeyeceği
bir yolculuk. COP26’da olduğu gibi COP27’de
de sivil toplumun gücü sınanıyor.

Dünya Meteoroloji Örgütü'nün (WMO)
raporuna göre ise küresel sıcaklığın bu yıl
1850-1900 yılları arasındaki “sanayi öncesi
döneme” kıyasla yaklaşık 1,15 derece artması
bekleniyor ve son 8 yıl dünyadaki en sıcak
yıllar olarak kayıtlara geçebilir.

COP27’de raporu sunan WMO Başkanı
Rotaryen Petter Taalas, “Atmosferde o kadar
yüksek karbondioksit seviyesi var ki, Paris
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UR Ba3kanı Jones
Iklim Zirvesi COP27’de!
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“Tek bir
gezegenimiz var
ve hiçbir ülke
küresel
eylemsizli4in
sonuçlarından
kaçamaz. Küresel
liderlerimizin
birlikte
çalı3masına ve
dayanıklılık
olu3turmaya
öncelik vermesine
ihtiyacımız var.”
Jennifer Jones

Anlaşması'nın (küresel sıcaklık artışını) 1,5
derece ile sınırlama hedefine zar zor
erişilebiliyor. Birçok buzul için artık çok geç
ve erime binlerce olmasa da yüzlerce yıl
devam edecek. Bunun da su güvenliğine
önemli etkileri olacak” dedi.

Rotaryenler, tüm dünyayı kendi bahçeleri
olarak kabul ederler. Dünyanın hemen her
yerinde Rotary iklim değişikliğinin etkileri
üzerine farkındalık projeleri yapmaya
çalışıyor. Harekete de geçiyorlar. Sorunu
her zaman yaptıkları gibi ele alıyorlar:
Projeler üretmek, politikayı değiştirmek için
bağlantılarını kullanmak ve geleceği
planlamak.

Uluslararası Rotary 22-23 Başkanı
Jennifer Jones da Mısır’da idi ve her gün
değerli mesajlarla bizi bilgilendirdi. J.
Jones’un mesajlarında “Dünya kritik bir
eşikte ve kaybetmek istemiyoruz” sözü ön
plana çıkıyordu.

Jones, özetle şunları dile getirdi:
COP27'de dünya liderleri insanlar ve

gezegenimiz için nasıl birleşebileceğimizi
tartışmak üzere bir araya geldiler. Harekete
geçme ve iklim değişikliği ile mücadele
zamanı şimdi. Rotary'nin iklim değişikliğini
sona erdirme çabalarından gurur
duyuyorum ve burada bu tartışmalara
katılmaktan gurur duyuyorum.

Korkutucu bir şekilde, iklimi daha da kötü
sonuçlar doğuracak tehlikeli yeni bir rejime
sürükleme riskini alıyoruz. Eylül ayındaki
araştırmalar, Grönland'ın buz tabakasının
çöküşü gibi beş ana iklim “devrilme
noktasını” geçmenin eşiğinde olduğumuzu
gösteriyor. Bu noktaları geçmek, tüm sera

gazı emisyonları dursa bile, gezegeni iklime
sürekli zarar vermeye kilitleyecektir.
Gezegenimizin ortalama sıcaklık artışını
durdurmak için gösterilen herhangi bir
çaba, doğaya ve insanlara yönelik kayıp ve
hasar olasılığını önemli ölçüde azaltmaya
katkıda bulunacaktır. İnsan kaynaklı küresel
ısınma, benzeri görülmemiş, hızlanan ve -
bazı durumlarda - geri döndürülemez bir
hasara neden oluyor. Sadece Pakistan'a
bakın. Bu yılın başlarında, ülke rekor
düzeydeki en kötü selleri yaşadı ve bu
durum, en yoksul ve en savunmasız
toplulukların genellikle iklim değişikliğinin
tahribatına maruz kalan topluluklar
olduğunun altını çiziyor.

Tek bir gezegenimiz var ve hiçbir ülke
küresel eylemsizliğin sonuçlarından
kaçamaz. Küresel liderlerimizin birlikte
çalışmasına ve dayanıklılık oluşturmaya
öncelik vermesine ihtiyacımız var. Bir
felaketin ardından, herkes iyileşecek
güvenli bir yere sahip olmadan bu
öğrenme, dayanıklılık ve ilerlemenin hiçbiri
gerçekleşemez.

COP 27’yi dikkatle izleyerek kendi sosyal
medyalarından yorum yapan UR Geçmiş
Dönem Başkanlarından Ravi Ravindran ise
sonucu şöyle yorumladı: “İklim konferansı,
gelişmekte olan ülkelerin iklim değişikliğinin
yıkımıyla yüzleşmesine yardımcı olacak bir
fon oluşturma anlaşmasını oybirliğiyle
onayladı. Ancak ne yazık ki ülkeler 2025
yılına kadar emisyonları azaltmayı veya
azalmayan tüm fosil yakıtları aşamalı olarak
azaltmayı kabul edemedi. Bu, dünya için bir
kazanç değildir”.




